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Samenvatting 

Het college heeft op 14 november een principeverzoek voor de realisatie van een zonneweide IJsselhunten 

goedgekeurd. Het zonneveld combineert het houden van schapen met de productie van zonnestroom en wordt 

ongeveer 4,9 ha groot.  

Het schapenfokbedrijf MTS van Aken aan de Oude IJsselweg in Etten ligt op hogere zandgronden. De zomers 

hebben steeds vaker lange droge periodes. Het gras heeft hier flink onder te lijden waardoor de schapen minder 

kunnen grazen op deze percelen. Het plan is om op deze percelen lichtdoorlatende zonnepanelen te plaatsen. 

De zonnepanelen worden gemonteerd op stellages met ruimte tussen de panelen zodat het regenwater op de 

grond valt. Door de schaduw van de zonnepanelen zal de grond minder uitdrogen waardoor het gras beter 

groeit. De zonneweide is 4,9 ha groot. Er is ook ruimte voor de landschappelijke inpassing van het zonneveld.  

 

De ontwikkelaar van de zonneweide is BHM Solar. Het park zal ongeveer 5 GWh stroom per jaar produceren. 

De zonnestroom dat het park realiseert is goed voor ongeveer 1400 huishoudens. BHM Solar staat open om de 

stroom te verkopen aan lokale bedrijven. Ook zijn er mogelijkheden voor omwonenden om in het plan te 

investeren. Hoe het plan eruit komt te zien en welke financiële participatie er wordt aangeboden is nog niet 

helemaal duidelijk. Het plan is nog in ontwikkeling. Er is overleg met verschillende groepen over de inrichting en 

de participatiemogelijkheden. 

 

De standpunten over zonnevelden zijn de afgelopen jaren veranderd. Zo is er minder daagvlak voor zonnevelden op 

landbouwgronden. Dit heeft recentelijk, op 26 oktober 2023, geresulteerd op aangescherpte voorwaarden voor 

zonnevelden. De nieuwe landelijke richtlijnen zijn breed gedragen door de gemeenten, provincies en waterschappen. 

Ook het college onderschrijft deze aangescherpte voorwaarden. Er gaat een zogenaamd “nee, tenzij” beleid gelden. 

Zonnevelden zijn alléén in bepaalde uitzonderingsgevallen nog toegestaan. IJsselhunten valt onder de 

uitzonderingsgevallen. Het initiatief Zonneweide IJsselhunten is Agri-pv; een zonneveld waarbij de agrarische functie 

behouden blijft. Ook gaat het netcongestie tegen, er is sprake van cable-pooling. 

 

Het gaat hier om een principemedewerking. De ruimtelijke procedure en omgevingsvergunning moet nog 

worden doorlopen. 

De realisatie van dit zonneveld draagt bij aan het behalen van onze ambities om het gebied van de 

energietransitie zoals afgesproken in het Akkoord van Groenlo, en de RES.  

 

Toelichting  

De energietransitie is in volle gang. Er wordt in Nederland gezocht naar schone hernieuwbare energiebronnen 

om de fossiele energie te vervangen. In dit kader is o.a. de RES opgesteld. Op gemeentelijk niveau zijn er ook 

initiatieven en realisaties om bij te dragen aan de energietransitie. De realisaties van duurzame 

energieopwekking hebben maatschappelijke en ruimtelijke impact. Om duidelijkheid te bieden aan omwonenden 
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en initiatiefnemers en om initiatieven te kunnen beoordelen op een goede ruimtelijke inpassing en op lokaal 

draagvlak, heeft de gemeenteraad op 27 juni 2019 het ‘Uitnodigingskader lokale duurzame energieopwekking’ 

vastgesteld. In 2020 is er een tweede versie gekomen. Het uitnodigingskader is geëvalueerd en de 

gemeenteraad heeft op 22 november 2022 ingestemd met de evaluatie en de aanbevelingen die hierin genoemd 

staan. Hierin is ook bepaald dat voorlopig nieuwe initiatieven als maatwerk in behandeling worden genomen. In 

de maatwerkgevallen zijn een aantal stappen vastgesteld. 

  

De eerste stap is om altijd een verkennend gesprek te houden. De initiatiefnemers kunnen vervolgens 

een schriftelijk verzoek indienen dat eerst ambtelijk wordt beoordeeld (stap 2). Is deze toets positief dan 

kunnen de initiatiefnemers contact zoeken met omwonenden én BEOIJ (stap 3). Er komt een werkwijze 

hoe de initiatiefnemers omwonenden moet benaderen. Op basis van stappen 1 t/m 3 wordt beoordeeld of 

het plan voldoende voldoet aan onze criteria. Indien dit zo is kan er een principeverzoek worden ingediend 

bij het college (stap 4). Na akkoord van het college worden plannen groter dan 5 ha voorgelegd aan de 

gemeenteraad. Als is ingestemd met het principeverzoek kan het plan uitgewerkt worden. De 

vergunningaanvraag wordt voorbereid (bouwen, RO e.d.). (Tekst uit evaluatie Uitnodigingskader lokale 

duurzame energieopwekking, nov 2022). 

 

Het initiatief van de Zonneweide IJsselhunten heeft het proces zorgvuldig doorlopen en zijn aanbeland bij stap 

4. Omdat het plan kleiner is dan 5 ha kan het college een besluit nemen.  

 

Kamerbrief van 26 oktober 2023 

Nadat het principeverzoek was ingediend bij de gemeente en ambtelijk is beoordeeld is er op 26 oktober een 

Kamerbrief “Aangescherpte voorkeursvolgorde zon” verschenen. Dit is een ongelukkige samenloop van 

omstandigheden. De behandeling van het collegevoorstel is vanwege het verschijnen van de Kamerbrief 

uitgesteld. We hebben de Kamerbrief zorgvuldig gelezen en initiatieven voor zonnevelden zullen vanaf nu, ook 

voor IJsselhunten, binnen de kaders vallen die aangegeven worden in de Kamerbrief. 

https://open.overheid.nl/documenten/5421fe0d-fb6f-4c83-bb80-f4546457578a/file. 

 

De ministers geven aan dat er afspraken zijn gemaakt met de gemeenten, provincies en waterschappen. Er gaat 

een zogenaamd “nee, tenzij” beleid gelden. Zonnevelden zijn alléén in bepaalde uitzonderingsgevallen nog 

toegestaan. Voorbeelden van de uitzonderingen zijn Agri-pv, zonnevelden op transitiegronden of langs 

infrastructuur. Ook zonnevelden die de netcongestie terplekke verminderd kunnen doorgaan. Het initiatief 

Zonneweide IJsselhunten is Agri-pv; een zonneveld waarbij de agrarische functie behouden blijft. Ook gaat het 

netcongestie tegen, er is sprake van cable-pooling. De conclusie is daarmee, dat dit project voldoet aan de 

uitzondering, zoals omschreven in de brief. De brief heeft dus geen invloed op dit principeverzoek. 

De nieuwe richtlijn gaat overigens pas op 1 januari 2024 in, en strikt genomen is deze regel nog niet van 

toepassing op lopende projecten zoals zonneweide IJsselhunten.  

  Het verzoek 

Het verzoek bestaat uit de wens om een zonneveld te realiseren ter plaatse van schapenfokbedrijf Mts van Aken. 

Door de ligging op hooggelegen droge gronden en het zakkende grondwaterpeil is het grasland steeds minder 

vruchtbaar en is er sprake van verbranding tijdens de hete zomers. Door de schapenfokkerij deels te voorzien 

van zonnepanelen op stellages wordt de ondergrond bedekt met schaduw in de zomer en zal de grond minder 

uitdrogen. Door tussen elke rij zonnepanelen wat ruimte open te laten en lichtdoorlatende panelen te gebruiken, 

wordt er gezorgd dat het regenwater en zonlicht gelijkmatiger verdeeld worden over het perceel. In het 

plangebied wordt 4,9 hectare zonneveld ontwikkeld. Daarnaast is er nog 1,8 hectare ruimte over om het plan 

landschappelijk in te passen, waarvan een deel wordt vrijgehouden ten behoeve van de bovenliggende 

hoogspanningsmasten.  

 

Naast het verbeteren van de ondergrond ten gunste van de schapenhouderij en de opwek van duurzame energie, 

zal er ook een educatieprogramma voor scholen uit de omgeving worden opgezet. Doel van dit programma is 

https://open.overheid.nl/documenten/5421fe0d-fb6f-4c83-bb80-f4546457578a/file
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om de generatie van de toekomst al op jonge leeftijd met de energietransitie in contact te brengen. Naast 

‘energie’, zal ‘ecologie’ ook een onderdeel worden van het lesprogramma. 

 

Beoordeling principeverzoek; het verzoek is voldoende uitgewerkt en voldoet aan de aangescherpte 

voorwaarden 

Het principeverzoek is duidelijk omschreven en getoetst aan het huidige bestemmingplan. Het verzoek past niet 

in het huidige bestemmingsplan. Op basis van de criteria van de gemeente waaronder de landschappelijke 

inpassing, multifunctioneel ruimtegebruik, het participatieproces, de netinpassing en het Akkoord Van Groenlo 

waarin energiedoelstellingen zijn vastgesteld én de Kamerbrief “Aangescherpte voorkeursvolgorde zon” van 26 

oktober, zijn er voldoende redenen om af te wijken van het bestemmingsplan via een uitgebreide 

omgevingsvergunning.  

 

Onze voorwaarden om medewerking te verlenen aan een zonneveld zijn aangescherpt sinds het 

‘Uitnodigingskader lokale duurzame energieopwekking’ uit 2019/2020. Het plan is getoetst aan de nieuwe 

aangescherpte voorwaarden. Deze voorwaarden komen voort uit het Uitnodigingskader én de lessen uit de 

evaluatie van het uitnodigingskader. Daarnaast zijn de nieuwe ontwikkelingen en inzichten rond zonnevelden op 

landelijke en regionaal niveau (RES) meegenomen. De Kamerbrief van 26 oktober is ook meegenomen. De 

nieuwe voorwaarden hebben met name betrekking op het multifunctioneel ruimte gebruik en of aansluiting op 

het elektriciteitsnet mogelijk is zonder andere (wind)projecten te belemmeren. Een goede participatie blijft een 

belangrijke voorwaarde. De getoetste voorwaarden zijn: 

  

o Inpassingskaart, schaalgrootte en inpassingsmatrix 

o Natuur en landschap 

o Netinpassing/ efficiënt gebruik elektriciteitsnet  

o Voorkeursvolgorde zon (zonneladder van GMF) 

o Multifunctioneel ruimtegebruik 

o Procesparticipatie 

o Financiële participatie 

o Bijdrage aan doelen energietransitie 

o Overige aspecten; Tennet masten, mogelijke levering aan bedrijven en een educatie programma 

o Toetsing aan de kamerbrief “Aangescherpte voorkeursvolgorde zon” van 26 oktober 2023 

 

Participatie en omwonenden  

De initiatiefnemers heeft tot nu toe een zorgvuldig participatieproces doorlopen. Het proces voldoet aan het door de 

raad vastgesteld participatiebeleid. De omwonenden zijn betrokken bij het initiatief door middel van keukentafel 

gesprekken en een bijeenkomst. Hieruit kwamen aandachtspunten die reeds verwerkt zijn in de aanvraag 

principeverzoek. Tevens biedt BHM Solar voldoende opties voor financiële participatie. Belangenorganisatie BEOIJ 

is ook betrokken door initiatiefnemer. 

Dit alles neemt niet weg dat sommige omwonenden tegen de komst van het zonneveld zijn.  Het bouwen van een 

zonnepark is een afweging tussen het collectieve belang, in dit geval bijdragen aan de klimaatdoelstellingen, en het 

individuele belang van de omwonenden. Natuurlijk speelt ook het individuele belang van de grondeigenaar, Mts. 

Van Aken mee. Het is de verantwoordelijkheid van de gemeente om deze afweging te maken. Gezien alle 

beoordelingscriteria heeft het college na een zorgvuldige afweging een keuze gemaakt. 

 

Het advies van burgerinitiatief BEOIJ 

BEOIJ heeft contact gehad met de initiatiefnemers én ze hebben hun achterban geraadpleegd. We hebben BEOIJ 

betrokken en om een advies gevraagd. We hebben de stukken op 20 oktober vertrouwelijk toegestuurd. Op 26 

oktober is de Kamerbrief gekomen en op 1 november het advies van BEOIJ. De reactie van BEOIJ is meegenomen 

in de afweging. Ook zal er bij de uitwerking van het plan zoveel mogelijk tegemoet gekomen worden aan de 

verzoeken uit het advies. Het advies ven BEOIJ komt in essentie neer op:  
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“Tot ongeveer een week geleden had BEOIJ een positieve houding ten aanzien van het zonneveld 

IJsselhunten. Wij zijn vastbesloten om bij te dragen aan de energietransitie en dit veld leek te passen binnen 

de voorlopige visie van BEOIJ, zoals besproken met zowel de gemeente als onze achterban. In vergelijking 

met andere projecten die met ons zijn gedeeld heeft BHM goed werk verricht. Niettemin zijn er bezwaren en 

zorgen van omwonenden die in een eventuele verdere uitwerking in onze ogen absoluut opgelost dienen te 

worden. 

We hebben geen begrip voor het feit dat de inhoud of intentie van de Kamerbrief niet eerder met ons is 

gedeeld. Indien dat wel het geval was geweest, had BEOIJ samen met de gemeente in lijn met de Kamerbrief 

een andere visie op de energietransitie kunnen formuleren en kunnen voorleggen aan haar achterban. Dat 

is helaas nu niet gebeurd.” Uit advies BEOIJ, 1 november 2023 

 

We herkennen ons niet in de kritiek. De stukken over IJsselhunten en de Kamerbrief hebben zich ongelukkig 

gekruist. De stukken over IJsselhunten zijn op 20 oktober (vertrouwelijk) gedeeld met BEOIJ, dit is voordat de 

Kamerbrief openbaar werd op 26 oktober. De inhoud van de brief, of dat deze zou komen was niet bekend bij ons. 

De opmerking dat we de inhoud de brief eerder hadden moeten delen is daarom niet terecht. Daarnaast is het 

essentieel dat het plan IJsselhunten inhoudelijk niet in strijd is met de aangescherpte voorkeursvolgorde zon zoals 

beschreven in de Kamerbrief. 

 

Vervolgprocedure: omgevingsvergunning; anterieure overeenkomst en VVGB 

Er is een uitgebreide omgevingsvergunning nodig omdat het plan van het bestemmingsplan afwijkt. Er wordt een 

anterieure overeenkomst met de ontwikkelaar afgesloten met daarin de voorwaarden. Het plan valt onder de VVBG 

(Algemene verklaring van geen bedenkingen), afgegeven op 23 april 2020.  Dit initiatief wordt niet groter dan 5 

hectare en daarmee wordt voldaan aan het punt ‘’Projecten voor de aanleg van middelgrote zonnevelden tussen de 

2 en 5 hectare’’ 

 

Meer weten? 

Het plan en de bijlagen en de beoordelingen zijn openbaar. Indien u deze wilt ontvangen kun u mailen naar  

c.huijskes@oude-ijsselstreek.nl.  

BHM Solar heeft aangegeven, indien gewenst aan de raadsfractie of de raadcommissie FL een toelichting te 

willen geven over het plan.  

 

 

mailto:c.huijskes@oude-ijsselstreek.nl

